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Nota de premsa

Roda de Ter adapta els serveis educatius 
municipals als costos reals
per assegurar-ne el futur

Imatge de la sessió del ple municipal del 20 de maig del 2025, a la sala de plens de l’Ajuntament de Roda.

L'Ajuntament de Roda de Ter ha començat a implantar mesures per 
optimitzar diversos serveis municipals amb l'objectiu de millorar-ne 
l'eficiència i garantir-ne la sostenibilitat econòmica. L'objectiu, tal com va 
explicar l'equip de govern en el ple ordinari de maig celebrat el dimarts 20 
de maig, és adaptar-los al cost real dels serveis i assegurar-ne la viabilitat 
amb criteris de qualitat i equitat. Els primers àmbits on s'ha aplicat aquest 
criteri són l’escola bressol i l'escola de música.
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Es va aprovar inicialment la modificació de l'ordenança fiscal número 9, relativa 

al preu públic de l’escola bressol municipal, per ajustar les tarifes als costos 

reals  del  servei.  L'Ajuntament  justifica  l'increment  —d'entre  6  i  26  euros 

mensuals, segons el servei— per la necessitat de reduir el dèficit econòmic, que 

actualment cobreix el 72% del cost total, i garantir la sostenibilitat i la qualitat  

del  servei.  La  regidora d’Hisenda, Montse Garcia (IPR), va detallar que els 

ingressos cobreixen  només  231.683€  dels  més  de  415.000€  que  costa  el 

servei. «Amb aquesta modificació volem fer un pas per reduir el dèficit i garantir  

un servei de qualitat i sostenible a llarg termini», va afirmar. També va remarcar 

que «les noves tarifes continuen sent per sota de la mitjana d'altres municipis 

similars».  Des de l’oposició,  Esteve Franch (Ara Roda)  va insistir  en fer  un 

estudi a fons sobre el cost i les causes perquè el centre no cobreix totes les 

places que s’hi ofereixen. El punt va tirar endavant amb 7 vots a favor (ERC, 

IPR i Sumem per Roda), 3 abstencions (Ara Roda i Junts) i  1 vot en contra 

(Rodem). Les regidores Sònia Gómez (Ara Roda) i Marta Pascuet (Junts) van 

excusar la seva assistència en el plenari.

També es va aprovar la modificació de l'ordenança fiscal número 19, referent 

als preus de l'escola de música municipal. En aquest cas, el canvi ve motivat 

per una nova proposta educativa,  impulsada pel  claustre,  que vol  oferir  una 

experiència més integral i transversal. Es reorganitzen assignatures i itineraris, i 

es redefineixen preus i  descomptes,  mantenint  la  majoria  d'imports.  L'estudi 

econòmic detallat sobre aquest servei s'està elaborant. El regidor d'Educació, 

Joan Escarrabill (ERC), va explicar que «la nova proposta pedagògica respon a 

la  voluntat  del  claustre  de  modernitzar  l'ensenyament  musical  i  fer-lo  més 

motivador  i  flexible  per  a  l'alumnat».  Va  afegir  que  «la  reorganització 

d'assignatures i itineraris busca oferir una formació més coherent i adaptada als 

interessos i ritmes dels alumnes». L'oposició va expressar preocupació pel 

dèficit
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del servei i va demanar buscar la implicació d'altres municipis, atès que hi ha 

alumnat de fins a 10 pobles diferents. El punt va quedar aprovat amb 7 vots a 

favor (ERC, IPR i Sumem per Roda) i 4 abstencions (Ara Roda, Junts i Rodem).

Xavier Baurier i Montserrat Corominas continuaran com a jutges de pau

El ple també va ratificar per unanimitat els nomenaments de Xavier Baurier i 

Montserrat Corominas com a jutge de pau titular i substituta, respectivament. A 

més, es va aprovar una modificació pressupostària per atendre el sobrecost en 

l'adequació d'un parc davant de l'Escola Mare de Déu del Sòl del Pont i per  

ampliar l'aportació al Club de Patinatge Artístic de Roda per cobrir el sobrecost 

que els ha suposat participar al campionat d'Espanya. També es va donar llum 

verda definitiva a una modificació puntual del POUM per facilitar l'ampliació 

d'una  activitat  industrial  a  la  zona  de  Molins  que  ara  haurà  d'aprovar  la 

Comissió d'Urbanisme de la Catalunya Central.

Marina Quintana pren possessió com a nova regidora de Rodem

La sessió es va iniciar amb la presa de possessió de Marina Quintana Vergés 

com a nova regidora de l'Ajuntament de Roda de Ter pel grup de Rodem. Va 

prometre el càrrec per imperatiu legal, treballant per «restituir els drets i 

llibertats  del  meu  poble»,  contemplats  «en  les  constitucions  catalanes  que 

regien el  país  al  1714».  Quintana substitueix  Joan Moreno que,  per  motius 

personals, va renunciar a l'acta en el ple d'abril.

Mocions: enllumenat, senyalització i zona blava

El bloc de mocions va estar centrat en tres propostes: una per impulsar un pla 

director de l'enllumenat (Ara Roda), una altra per revisar i millorar la 

senyalització informativa del poble (Junts), i una tercera per reactivar la zona 

blava (Junts).
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La moció per millorar l'enllumenat públic va generar debat. L'equip de govern va 

votar-hi en contra, defensant que ja s'hi treballa des de fa temps i que s'han 

demanat subvencions específiques. Esteve Franch (Ara Roda) va defensar la 

necessitat de fer un pas més enllà i licitar el servei de manteniment, eliminar 

punts foscos i controlar costos. La moció es va rebutjar amb 7 vots en contra 

(ERC, IPR i Sumem per Roda) i 4 a favor (Ara Roda, Junts i Rodem).

La proposta per revisar la senyalització va generar més consens. Es va aprovar 

amb 10 vots a favor (ERC, IPR, Ara Roda i Junts) i 1 abstenció (Rodem), tot 

destacant la necessitat de renovar cartells antics o malmesos i de senyalitzar 

millor els equipaments turístics, així com el tanatori. Biel Arderiu (Junts) diu que 

cal una actualització «per poder garantir la seguretat i la claredat per a tots els 

ciutadans i també pels visitants». També es va valorar positivament la 

possibilitat de vincular-ho amb un futur pla de turisme.

La moció per reactivar la zona blava va ser rebutjada amb 7 vots en contra 

(ERC, IPR i Sumem per Roda), 3 abstencions (Ara Roda i Rodem) i només 1 

vot favorable (Junts). Tot i el reconeixement de la problemàtica d'aparcament al 

centre, l'equip de govern va argumentar que ja s'està treballant en el tema en el 

marc d'un estudi  de mobilitat  i  que és prematur aprovar ara una reactivació 

concreta.

Seguiment de l'ocupació d'habitatges

En el torn de precs i preguntes i previ a les intervencions del públic, es va tornar 

a posar sobre la taula la problemàtica generada per ocupacions d'habitatges al 

carrer Collsacabra i al carrer Anselm Clavé. L'alcalde, Toni Mas (ERC), va 

detallar el pla d'acció municipal que inclou diverses mesures com la imposició 

de nombroses sancions administratives, el reforç del patrullatge policial a les 

zones afectades, i la intensificació de les accions de mediació i coordinació 

amb els
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Mossos d'Esquadra i altres cossos de seguretat.

Mas va destacar que «s'estan explorant totes les vies possibles per intervenir» i 

va anunciar  que s'està tramitant  l'actualització de determinades ordenances. 

L'equip de govern també està treballant en un protocol d'actuació coordinada 

davant d'aquesta problemàtica que afecta també altres municipis de la comarca.

L'alcalde ho va dir responent a diferents preguntes d'Esteve Franch (Ara Roda) 

a  l'entorn  d'aquestes  situacions  i  problemàtiques  generades  com  serveis 

punxats, el reciclatge o les mesures de convivència. Per la seva banda, Biel 

Arderiu (Junts) va recordar que el seu partit ha presentat iniciatives legislatives, 

tant  a  escala  catalana  com  estatal,  per  facilitar  l'expulsió  d'ocupacions 

conflictives. Marina Quintana (Rodem), per la seva banda, va denunciar que hi 

ha partits que legislen a favor de l'ocupació, la qual és causant de conflictivitat 

veïnal.

L'alcalde  va  concloure  recordant  que  les  actuacions  municipals  s'ajusten 

rigorosament a la legalitat vigent i va reiterar el compromís de l'Ajuntament per 

garantir la convivència i la seguretat al municipi, tot reconeixent les limitacions 

que presenten les eines legals i judicials actuals.

Un cop tancada la sessió hi va haver la intervenció de veïns que van assistir a la 

sala de plens.

Podeu veure el ple íntegre al canal de Youtube (clica         aquí  ).

Ajuntament de Roda de Ter

Roda de Ter, 20 de maig de 2025
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